
INSPREKEN - AGENDAPUNT 9 - GONNETSTRAAT 22 en 26 – 11 oktober 2017  
 
Geachte leden van de Commissie Ontwikkeling, 
 
De HBB Groep is eigenaar van de twee ontwikkellocaties aan de Gonnetstraat 22 en 26. 
De posities zijn gelegen in een verrommeld en verwaarloosd oud industriegebied dat kan worden 
getransformeerd tot een woon- en werkgebied.  Ons deel en het hart van dit gebied noemen we 
GEN. Een verwijzing naar het Haarlems AllerGENen Laboratorium. Maar ook naar een nieuwe 
GENeratie van wonen en werken. Voor jong en oud. In een mix van verschillende functies en 
woningtypologieën. Een groot deel van het woningaanbod valt in het sociale segment. Dat hebben 
we zo afgesproken. Daarnaast richten wij ons op creatieve ondernemers en een vorm van 
deeleconomie. Zo zijn er gezamenlijke buitenplaatsen, een klusruimte, deelauto’s, een tuinkamer en 
een wasserette.  Ook voor de directe omgeving en de toevallige passant moet het een aangename 
plek worden waar ruimte is voor ontmoeting en waar men wat kan eten en drinken. Op 
maaiveldniveau zoveel mogelijk openheid en dynamiek. Uitnodigend en toegankelijk. 
 
Participatie & Inspraak 
De afgelopen twee jaar hebben wij intensief gewerkt en geboetseerd aan deze opgave. Op geijkte 
momenten hebben wij onze directe omgeving daarbij betrokken. Van persoonlijk contact tot inloop- 
en informatie avonden. De mogelijkheid om in het middengebied hoge accenten te realiseren was 
onderwerp van gesprek en daar werd, eerlijk is eerlijk, verschillend over gedacht. 
Enerzijds over de hoogte, anderzijds over de vormgeving. Over het algemeen werd enthousiast 
gereageerd op de ontwikkeling in zijn totaliteit.  
 
Echter, de gemoederen t.a.v. het hoogteaccent zijn de afgelopen periode ‘hoog’ opgelopen bij enkele 
bewoners van het Ripperdapark, de Bond Heemschut en de Historische Vereniging Haerlem. Gezien 
de inspraakreacties is het nodig om een en ander nader te verklaren en onjuistheden te weerleggen.    
 
Constructief gesprek 
Het is niet zo dat de omwonenden vanaf het begin hebben aangegeven een constructief gesprek aan 
te willen gaan. Dit is iets van de afgelopen maanden nadat het plan al volledig was uitontwikkeld. 
Men wil overigens maar 1 ding en dat is geen hoogteaccenten. De hoogte is nu juist het anker van 
deze ontwikkeling, een manier om het gebied uit haar isolement te trekken en het is gebaseerd op 
het Ruimtelijk Functioneel Plan uit 2007.      
 
Falsieve weergave  
De gemeente Haarlem en HBB wordt ‘falsieve weergave’ verweten. HBB neemt daar afstand van. Het 
raakt ons en de aanklachten zijn bedenkelijk.   

- Het verzoek om met ‘ieders’ belangen rekening te houden? 
- Het verzoek aan de Wethouder om dit plan in de prullenbak te werpen en een integrale 

gebiedsontwikkeling voor te stellen?   
- De aantijging dat wij groen aantasten in een volledig versteende omgeving? 
- Een beroep doen op vrij uitzicht (?) maar dat niet een ander gunnen?   

 
HAL gebouw en hoogteaccenten 
Er wordt gesteld dat het monumentale HAL gebouw 3 en 4 verdiepingen hoog is en onze nieuwbouw 
4 verdiepingen. Dat is niet het geval. Het monumentale HAL gebouw telt 5 lagen en de aansluitende 
nieuwbouw 4 lagen. Ook de hoogte in onze vorige plannen wordt foutief aangehaald. In onze 
plannen was altijd al sprake van 8 woonlagen. Echter, in een grotere en massievere 
verschijningsvorm. Veel varianten hebben de revue gepasseerd. Uiteindelijk is na overleg met de 
ARK, Stedenbouw en de Stadsbouwmeester gekozen voor bouwvolumes die aan de straatzijde de 
hoogte, maat en schaal van het monumentale HAL gebouw volgen. Terug liggend vanaf de straat, en 



in het middengebied twee ranke woontorens. Dit komt ook overeen met het Ruimtelijk Functioneel 
Plan uit 2007.  
 
Intensief grondgebruik 
De sterk versteende locaties worden flink vergroend. Niet alleen op onze eigen plot maar ook in het 
openbaar gebied. Het huidige straatbeeld krijgt een autoluw karakter. Een vriendelijker en 
aangenamer straatprofiel en ruimte voor meer groen.  Wij dragen daar financieel aan bij. Dat kan 
door intensief grond gebruik. 
 
Er wordt inderdaad veel gesloopt, maar het zijn de niet behoudens waardige bedrijfspanden. Ook het 
Van Duyvenbode gebouw valt hier onder. Het gebouw is architectonisch interessant, maar de waarde 
is vooral gelegen in de geslaagde hoekoplossing. Dat brengen we beter en markanter terug in de 
nieuwbouw, en minder gesloten dan het nu is. Door vervanging kan in dit geval meer kwaliteit 
geleverd worden. Bijvoorbeeld op het gebied van duurzaamheid. Gasloos bouwen is één van de 
ambities. 
 
Doordat we langs de straten de hoogte van het monumentale HAL gebouw volgen kunnen wij op 
dakniveau een tweede maaiveld realiseren. Dat wordt groen en duurzaam ingericht. De lelijke niet 
originele dakopbouw van het HAL-gebouw maakt plaats voor een dakkas met rondom uitzicht over 
Haarlem. De koepel, de Bavo, het Spaarne.  
 
En in dit tweede maaiveld zijn de twee terug liggende hoge woongebouwen opgenomen.  
Natuurlijk hebben wij ons afgevraagd of de hoogte kan op deze plek. De Bond Heemschut spreekt 
over monotone woonkolossen. Maar dat is niet waar deze ontwikkeling over gaat. 
De woongebouwen zijn bescheiden van formaat met een footprint van 11x11meter en 12x16meter. 
De bond Heemschut is bevreesd voor precedentwerking. Wij denken daar anders over maar het is 
goed dat deze discussie gevoerd wordt. Want is dit centrum gebied? Ja en nee. Het is een 
achtergesteld oud industriegebied en het is door de eeuwen heen van crisis naar crisis nooit tot een 
doorsnee woonwijkje verworden. 
 
En dat zal zo blijven. GEN kan een belangrijke ‘steppingstone’ zijn van de Spaarnesprong, naar het 
centrum van Haarlem en centraal station. Dat mag best gezien worden. Het is mooi en fraai om 
herkenningspunten in de stad te hebben. En natuurlijk gaan we voor kwaliteit. Hoogwaardige 
architectuur. En het moet duurzaam. Meer groen, meervoudig grondgebruik waardoor veel 
betaalbare woningen gerealiseerd kunnen worden. Het delen van faciliteiten wordt ver doorgevoerd 
waardoor compacter kan worden gebouwd en gewoond.  
 
Parkeren en verkeer  
Tot slot het parkeren. Het parkeren wordt op het maaiveld, maar volledig uit het zicht opgelost. Dat 
gebeurt enerzijds achter divers woon- en werkprogramma dat aan de straatzijde is gelegen en 
anderzijds onder de verhoogde binnentuinen. Om een aanzienlijke toename van verkeersdruk tegen 
te gaan, is gekozen voor een mobiliteitsplan en deelauto systeem. Het fietsgebruik wordt 
gestimuleerd en de goede OV mogelijkheden dragen bij aan verminderd autogebruik. Daarnaast 
kunnen de woningen die verplicht lid zijn van het autodeelplan geen aanspraak maken op een 
parkeervergunning.        
 
Dank voor uw aandacht.   
 
Met vriendelijke groet 
 
Gren Molenkamp 
HBB Groep 


